
Protokół z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 12.07.2023 roku. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji.  

3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z 14.06.2023 roku.  

6. Stan przygotowań do Tour de Pologne. 

7. Sprawy bieżące. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1 – 4. 

Przewodnicząca J. Radzięda otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji, gości oraz 

stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia został 

zatwierdzony jednomyślnie.  

 

Ad. 5.  

Protokół z dnia 14.06.2023 roku został przyjęty jednomyślnie. 

Ad. 6. 

Przewodnicząca J. Radzięda odczytała informację otrzymaną od PG A. Andrzejewskiego: 

„Scenariusz działań – miasteczka kibica Tour de Pologne. 
Teren parkingu przy kościele w Suchym Lesie oraz boisko przy Zespole Szkół w Biedrusku. 
 
W Suchym Lesie będzie ustawiona scena z telebimen, na którym będzie wyświetlana transmisja 
wyścigu. Istnieje też możliwość umieszczenia logotypów organizacji, biorących udział w przygotowaniu 
miasteczek na prezentacji i plakacie. 
- namiot z gadżetami i atrybutami dla kibiców 
- stoisko KGW 
- food truck, lody, malowanie buziek (wolontariat) 
g. 8.30 – akcja poboru krwi „Błękitna kropelka” 
11.00 – rozpoczęcie zabawy na scenie gra didżej 
11:15 – pokazy akrobacji rowerowych  
11:45 – ustawienie animacji – żywego roweru (deklaracja udziału Chludowian, mile widziane osoby 
dodatkowo) 
12:36 – peleton na premii lotnej 
12:38- premia górska 
12:51-52 – przejazd kolarzy przez Biedrusko 

– dalsza zabawa i konkursy 
14.00 – zakończenie imprezy 
W Biedrusku 
- namiot z gadżetami na boisku ZS (namiot i nagłośnienie od zarządu osiedla) 
- wojsko z pojazdami i namiotem promocyjnym 
- malowanie buziek (wolontariat) 



Działania organizacyjne: 
- spotkania i wizja w terenie z dyrektorem ds. zabezpieczenia trasy Przemysławem Niemcem 
- przeprowadzono analizę rynku i wybrano wykonawcę na organizację strefy kibica w Suchym Lesie 
- uzyskano zgodę na licencję transmisji wyścigu na telebimie od TVP 
- zaproszono organizacje do udziału w kibicowaniu, zorganizowano spotkanie w CKiBP, zbieranie 
deklaracji od stowarzyszeń i jednostek 
- przeprowadzono rozmowy z ks. A. Niwczykiem, dyrektorem Marzeną Szymańską i pozostałymi 
dyrektorami, ppłk Maciejem Łukarskim - CSWL w sprawie udziału i organizacji 
- usunięto we współpracy z SG 2 auta-wraki z terenu parkingu przy kościele 
- dokonano ustaleń ze służbami i OSP w sprawie zabezpieczenia trasy – deklaracja udziału 24 strażaków 
z 4 jednostek 
- powiadomiono ZKP o przejeździe 
Medialne: 
-przeprowadzono promocję w mediach lokalnych – GS, TTW i SMMG i planowana dalsza w lipcu 
-zlecenie promocji w WTK oraz na stronie ePoznań – publikacja artykułu sponsorowanego tydzień 
przed imprezą oraz relacji po wydarzeniu w WTK 
- wyprodukowano spot reklamowy do radia Złote Przeboje – emisja od 17 lipca do dnia imprezy 
- promocja na stronie www oraz FB Gminy suchy Las – utworzenie wydarzenia, bieżące posty 
- wyprodukowanie spotu filmowego z zapowiedzią wydarzenia 
- przygotowanie materiałów promocyjnych: zamówiono gadżety, banery wielkoformatowe do stref 
kibica, flagi z logotypem Gminy 
- planowane konkursy w Gazecie Sucholeskiej oraz na FB 
Konieczne jest przeprowadzenie dalszych działań organizacyjno-porządkowych w związku z umową z 
LANG Team.’’ 
 
Radna W. Prycińska poinformowała zgromadzonych, że również otrzymała odczytaną informację                

i zadała następujące pytania:  

• kim jest podany w informacji didżej i czy zna się on na kolarstwie na tyle, aby zainteresować 

strefę kibica? Radna dodała, że gdyby miała okazję uczestniczyć w którymś ze spotkań 

organizacyjnych, to poleciłaby pana P. Kurka.  

• na czym będą polegać akrobacje rowerowe i kto je będzie wykonywał? 

• czy telebim będzie również w Biedrusku, czy tylko w Suchym Lesie?  

• dlaczego gmina nie wykorzystuje banerów przesłanych przez LangTeam, tylko tworzy swoje?  

• dlaczego wybrano Radio Złote Przeboje? Czy gmina nie celuje w młodzież? 

• produkcja spotu reklamowego za który z pewnością gmina musiała zapłacić  - kim jest kolarz 

pan Lewandowski? Czy gmina reklamuje BGŻ, który pojawia się w spocie? Dlaczego gmina 

produkuje spot, skoro taki jest już wyprodukowany? Dlaczego wydanych na spot pieniędzy 

gmina nie wykorzystuje na gadżety? 

• jakiego rodzaju będą to gadżety? 

Radna W. Prycińska oznajmiła, że przyszła na komisję po to, żeby dopytać o szczegóły, ponieważ została 

wyrugowana ze spotkań dotyczących Tour de Pologne. Gmina płaci mało LangTeam’owi, który daje 

produkty, a gmina z nich nie korzysta. Ponad 2/3 pieniędzy jest zabezpieczone na promocję gminy, a 

nie wiadomo jak zostaną wydane. Radna z chęcią pomogłaby i ma nadzieję, że cała impreza się uda, 

ale chciałaby dmuchać na zimne i mieć pewność, że gmina ma zabezpieczony każdy element imprezy. 

Radna W. Prycińska otrzymała zapytanie, czy w Suchym Lesie zatrzyma się pan Czesław Lang. Teraz 

radna zaczyna się bać i mieć wątpliwości, czy pan Lang powinien się w Suchym Lesie zatrzymywać i 



dodała, że zaproszona na imprezę jest FitAthletica z rowerami stacjonarnymi, tylko że FitAthletica nie 

ma rowerów stacjonarnych.  

Przewodnicząca J. Radzięda oznajmiła, że pytania zostaną wysłane do PG P. Andrzejewskiego i dodała, 

że wypadałoby się jeszcze spotkać u wójta w omawianym temacie. Radna W. Prycińska przyznała, że z 

przyjemnością uczestniczyłaby w takim spotkaniu.  

Przewodnicząca J. Radzięda wskazała, że w Biedrusku jest namiot z gadżetami na boisku, malowanie 

buziek, wojsko z pojazdami i namiotem promocyjnym. Radna W. Pryciańska zapytała jak w takim razie 

w Biedrusku zbudować atmosferę kibica kolarstwa?  

Radny M. Jankowiak zapytał, czy jest jakaś informacja o stowarzyszeniach szkolących i trenujących 

dzieci i młodzież? Przewodnicząca J. Radzięda odpowiedziała, że jedyna informacja, to deklaracja 

udziału Chludowian i dodała, że rozmawiała z trzema stowarzyszeniami sportowymi, które otrzymały 

maile, ale nikt na żadne spotkania nie zapraszał i nie było żadnej propozycji ze strony urzędu, co te 

stowarzyszenia w strefie kibica miałyby robić.  

Radna W. Prycińska zaznaczyła, że gdyby był czas i spotkania, to pomysłów jest bez liku na to, co można 

by zrobić, żeby wspomóc strażaków, zrobić szpaler z kibiców i wiele innych pomysłów. Radna dodała, 

że nic nie jest zaplanowane na premii górskiej i tu stowarzyszenia mogłyby fajnie spełnić swoją rolę.  

Radny M. Jankowiak poinformował, że jego stowarzyszenie otrzymało informację o spotkaniu na które 

niestety nikt ze stowarzyszenia nie mógł przybyć i poproszono o informację na temat ustaleń ze 

spotkania. Radny oznajmił, że jego zdaniem dzieci należące do stowarzyszeń, a nie będące w czasie 

wyścigu na wakacjach, powinny uczestniczyć w omawianym projekcie. Radna W. Prycińska dodała, że 

wzdłuż ul. Meteorytowej powinien ustawić się szpaler dzieci w swoich klubowych strojach.  

Komendant Policji poinformował członków komisji, że każde miejsce wraz z radiowozem na trasie 

wyścigu będzie zabezpieczone plus patrol interwencyjny. Każde skrzyżowanie będzie obstawione przez 

policję, OSP i marshal.  

Strażnik gminny M. Magdziarz poinformował, że obecność straży nie została uwzględniona na 

skrzyżowaniach, choć jak najbardziej może ona zabezpieczać skrzyżowania na czas przejazdu. SG 

proponowała 4-5 osób do dyspozycji, ale nie wiedzą co dalej.  

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała pana J. Klimczewskiego dlaczego SG nie została uwzględniona w 

organizacji zabezpieczenia wyścigu Tour de Pologne? RK J. Klimczewski odpowiedział, że podczas 

wspólnego pierwszego objazdu zapytał organizatora o parę ważnych rzeczy, po czym zapadła decyzja, 

że dokona z policją objazdu całej trasy. Na kolejnym spotkaniu z organizatorem, policją i komendantem 

gminnym OSP ustalono konkretną ilość ludzi do zabezpieczenia trasy. RK J. Klimczewski dodał, że plan 

przysłany przez pana Niemca to żaden plan, ponieważ nie przewiduje ważnych przejść dla pieszych. 

Zostało to omówione z panem Andrzejewskim i ilość druhów z OSP ma być wystarczająca taka jaka 

została określona, a nie taka jaką przewiduje plan. Straż gminna była przewidziana w ww. planach i to 

wymaga jeszcze doprecyzowania z referatem promocji gminy. Zabezpieczenie musi być szczelne i 

konkretne. Na spotkaniu była dokładnie omawiana strefa kibica – wygląd i zabezpieczenie. 

SG M. Magdziarz poprosił o jakąkolwiek informację na temat tego, gdzie strażnicy mają się pojawić. SG 

Z. Furmanowska poinformowała, że komendant M. Łupiński zaproponował, aby dwóch strażników 

zabezpieczało kibiców zgromadzonych w miasteczku przy kościele, a kolejnych dwóch strażników 



zabezpieczało ulice: Leśną/Bogusławskiego oraz Stara Droga/Bogusławskiego. RK J. Klimczewski 

zaproponował, żeby te kwestie komendant SG doprecyzował z PG P. Andrzejewskim. 

Ad. 7 - 9. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokółowała:         Przewodnicząca: 

Justyna Krawczyk        Joanna Radzięda 


